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  Protokół nr 16/2019 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 

Powiatu i Przestrzegania Prawa 

które odbyło się w piątek 30 stycznia 2020 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie  

 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 Radnych. Nieobecni byli Radni Tomasz Klaczyński i Witold 

Opielewicz. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli także: 

1. Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

2. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

3. Urszula Hańczyk Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie. 

4. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego  

w Śremie. 

5. Monika Woźniak Specjalista Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

Starostwa Powiatowego w Śremie. 

Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 9.00. 

Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności 

stwierdził wymagane quorum.  

Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  

Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów nr 14/2019 i 15/2019 z poprzednich posiedzeń Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na działalność 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2020 roku w części nieobjętej 

finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie na rzecz gminy 

Śrem, w drodze darowizny, nieruchomości stanowiących własność powiatu 

śremskiego, zajętych pod pas drogowy ulicy dr. Seweryna Matuszewskiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 2019. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego 

zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji w 2019 roku. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 14/2019 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

14/2019 z dnia 02 grudnia 2019 r. został przyjęty (7 głosów za). 
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Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi do 

protokołu nr 15/2019 z posiedzenia komisji? 

 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie, w wyniku którego protokół nr 

15/2019 z dnia 19 grudnia 2019 r. został przyjęty (7 głosów za). 

 

Ad 3.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 

działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2020 roku w części nieobjętej 

finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Urszula Hańczyk kierownik Powiatowego Centrum Pomocy rodzinie w Śremie 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2020 roku w 

części nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie na rzecz gminy Śrem, w drodze darowizny, nieruchomości stanowiących własność 

powiatu śremskiego, zajętych pod pas drogowy ulicy dr. Seweryna Matuszewskiego. 

 

Monika Woźniak Specjalista Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Wojciech Zajler zapytał czy jest przygotowana wizualizacja przedmiotowych 

działek.  

 

Monika Woźniak Specjalista Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

odpowiedziała, że może wskazać na mapie lokalizacje działek, która obejmuje odcinek drogi 

od Placu 20 Października do ul. Wybickiego w Śremie. 

 

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję.  

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (7 głosów za) projekt uchwały sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie na rzecz gminy Śrem, w drodze darowizny, nieruchomości 

stanowiących własność powiatu śremskiego, zajętych pod pas drogowy ulicy dr. Seweryna 

Matuszewskiego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 2019. 
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Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

Radny Wojciech Zajler powiedział, że słyszał wiele głosów przeciwnych budowie Hostelu 

w Nochowie. Dlatego chciałby wiedzieć jakie są jego dalsze losy oraz czy wiadomo kiedy 

on powstanie.  

 

Izabela Ratajczak odpowiedziała, że to są zadania gminy Śrem. Może tylko powiedzieć, że 

ta budowa trwa i na tą chwilę są zabezpieczone miejsca dla osób bezdomnych pod 

warunkiem, że są to osoby trzeźwe. Dla 20-stu osób bezdomnych miejsca są dostępne w 

Domu Dla Bezdomnych Kobiet w Śremie oraz powstały tzw. kontenery mieszkalne dla 

dodatkowych 6 osób.  

  

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Śremskiego za rok 

2019. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody 

Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

 

Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich przedstawiła projekt 

uchwały. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia od 

Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 

2020 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że chciałby uzyskać informacje, w którym miejscu 

będzie powiększany parking przy Szpitalu, w Śremie. Ponadto Radny zapytał czy została już 

opracowana ekspertyza dotycząca szpitala. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że ekspertyza została zakończona  

z końcem grudnia 2019 r. Natomiast budowa parkingu przy szpitalu będzie obejmowała 
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około 18 miejsc parkingowych przed budynkiem byłego Centrum Medycznego Małgorzata. 

Kilka dodatkowych miejsc zostanie utworzonych przy szpitalu gdzie mają siedzibę 

Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz na wniosek dyrektora szpitala zostaną utworzone 

dodatkowe miejsca pomiędzy szpitalem, a budynkiem byłego oddziału zakaźnego.  

 

Radny Wojciech Zajler zapytał z jakim podmiotem jest związana delegacja zagraniczna i 

jaki jest jej koszt. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska odpowiedziała, że chodzi o wyjazd Pani Dyrektor  

z Zespołu Szkół Technicznych w Śremie do Stanów Zjednoczonych. Natomiast koszt tej 

delegacji to 8.130 zł  

 

Radny Wojciech Zajler zapytał czy to jest koszt wyjazdu jednej osoby? 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że delegacja składa się z 3 osób.  

  

Radny Wojciech Zajler zapytał czemu służy ten wyjazd. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska odpowiedziała, że celem wyjazdu jest podpisanie 

listu intencyjnego dotyczącego planowanej współpracy.  

 

Starosta Zenon Jahns uszczegółowił, że Zespół Szkół Technicznych w Śremie  

współpracuje z uczelnią w Poznaniu, która z kolei współpracuje z uczelnią Indiana 

University Purdue University Indianapolis z USA. W ramach tej współpracy, w roku 

ubiegłym Zespół Szkół Technicznych i Powiat Śremski odwiedziła delegacja studentów  

wraz z opiekunem. Obecnie ma miejsce rewizyta przedstawicieli Zespołu Szkół 

Technicznych i Pani Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

Starosta wyjaśnił, że to on otrzymał zaproszenie, jednak z uwagi na nadmiar obowiązków 

wydelegował Panią Naczelnik Wydziału OK.  

 

Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (6 głosów za, 1 przeciw) projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę budżetową na 2020 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

  

Ad 8.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa. 

 

Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (7 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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Ad 9.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Budżetu w 2019 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie porządku obrad?  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że docierają do niego informacje iż rejestracja osób 

bezrobotnych w Urzędzie Pracy trwa kilka dni. Pracownicy urzędu tłumaczą się nadmiarem 

pracy. Radny zapytał jakie są powody takiej sytuacji. Dodał, że zewsząd docierają 

informacje o tym jak jest dobrze, a być może wcale nie jest tak dobrze. 

 

Starosta Zenon Jahns powiedział, że bezpośrednio nadzoruje Urząd Pracy i nic nie wie o 

tym, aby był problem z wykonywaniem pracy na rzecz mieszkańców. Dodał, że w  PUP 

zawsze jest dużo pracy niezależnie od poziomu bezrobocia. Starosta powiedział, że 

pojawiały się również głosy dlaczego Urząd Pracy zatrudnia tylu pracowników skoro jest 

niskie bezrobocie. Tylko, że sytuacja wygląda następująco: jeśli w tym obszarze jest mniej 

pracy to doszły nowe obowiązki związane z rejestracja obcokrajowców.  

 

Radny Emil Majsner powiedział, że w budżecie powiatu zostały zaplanowane środki na 

zadanie dotyczące dróg i chodników. Zapytał czy w ostatnim czasie zaszły jakieś zmiany, w 

tym temacie. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że nie. Dodał, że wszelkie zmiany do przyjętego 

budżetu powiatu zostałyby przedstawione Radzie Powiatu przez Zarząd. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że budowa chodnika w Rusocinie nie jest realizowana 

przez powiat.  

  

Starosta Zenon Jahns potwierdził. Dodał, że to zadanie nie zostało przewidziane  

w budżecie powiatu na 2020 rok. 

 

Radny Emil Majsner zapytał czy, w sprawie Pyszącej coś się zmieniło. Radny dodał, że 

docierają do niego informacje z mediów, że są programy rządowe na usuwanie, likwidację 

tego typu wysypisk. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że to nie jest problem do rozwiązania przez najbliższe 

miesiące może nawet lata. Jednak powiat prowadzi swoje procedury. Kurator został przez 

sąd powołany. Obecnie powiat wystąpił do Urzędu Skarbowego z zapytaniem czy firma 

wobec, której jest prowadzona egzekucja w celu przymuszenia do usunięcia odpadów 

zebranych na hałdach posiada majątek i środki finansowe. Urząd Skarbowy przesłał 

stanowisko, które nie było satysfakcjonujące dla Powiatu. Dlatego wystąpiliśmy o ponowne 

rzetelne rozpatrzenie sprawy. Po uzyskaniu odpowiedzi zostaną podjęte rozmowy  

z Marszałkiem Województwa Wielkopolskiego. Nawet jeśli powiat będzie dążył do 

rozwiązania problemu z odpadami zgromadzonymi na hałdach poza wyrobiskiem (tylko te 

odpady dotyczą Powiatu) to nie rozwiąże całościowo problemu Pyszącej. Aby rozwiązać 

problem w Pyszącej trzeba do tego podejść kompleksowo. Jak będziemy wiedzieć, że firma 

nie posiada żadnych środków finansowych wówczas powiat poprosi wyspecjalizowany 

podmiot aby określił warunki na przeprowadzenie postępowania na wyłonienie wykonawcy, 

który sporządzi dokumentację określającą ilość i rodzaje odpadów oraz wskaże realne 
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sposoby zagospodarowania tych odpadów. Wykonanie takiej dokumentacji może stanowić 

bardzo duży koszt. Starosta wyraził obawy, że ta dokumentacja może w przyszłości okazać 

się nieprzydatna. We wrześniu 2019 r. weszły nowe przepisy, które określają kto za co 

odpowiada. Póki co Marszałek uważa, że odpady zgromadzone w Pyszącej to nie jest jego 

problem. Gdyby zostały podjęte wspólne działania powiatu i Urzędu Marszałkowskiego być 

może byłyby inne rozwiązania tego problemu. 

 

Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa poinformował, że do odbioru są Pity za zeszły 

rok w pokoju nr 12 u Pani Agnieszki Michalak., następnie w związku z wyczerpaniem 

porządku posiedzenia zamknął obrady Komisji o godz. 939. 

  

 

Protokołowała  

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  

 

 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 

 

Zbigniew Hoffa 


